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مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی قرعه کشی شد

پرسپولیس به سپاهان خورد، استقلال به ملوان 
مراســم قرعه کشــی مرحلــه یک هشــتم نهایــی مســابقات جــام حذفــی فوتبــال 
باشگاه های کشور ظهر دیروز برگزار شد. در این قرعه کشی تیم استقلال به مصاف 
ملــوان بندرانزلــی خواهد رفت و ســپاهان هم میزبان پرســپولیس خواهد بود. در 
دیگر دیدارها آلومینیوم اراک با نساجی مازندران بازی می کند و استقلال ملاثانی 

بــه مصــاف مــس کرمــان مــی رود. 
همچنیــن  گل گهــر در ســیرجان بــا 
فولاد خوزســتان رویارو خواهد شــد 
و نــود ارومیه با پیــکان تهران بازی 
دریاکاســپین  دیــدار  کــرد.  خواهــد 
بابل با پــارس جنوبی جم و هوادار 
تهــران با مس رفســنجان هم دیگر 
بازی های مرحله یک هشتم نهایی 
جام حذفی اســت.  براساس اعلام 

امیرحســین روشــنک مســئول برگزاری جام حذفی دیدارهای مرحله یک هشــتم 
نهایی این رقابت ها طی روزهای اول تا ســوم اســفند ماه برگزار خواهد شد. البته با 
توجه به حضور تیم فولاد خوزســتان در مرحله حذفی لیگ قهرمانان آســیا دیدار 

این تیم مقابل گل گهر در زمان دیگری برگزار خواهد شد.
ë محمدی: بازی با سپاهان جذاب می شود

محمد محمدی، معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس در مورد تقابل پرسپولیس 
با ســپاهان در مرحله یک هشــتم نهایی جام حذفی اظهار داشــت: »فکر می کنم 
بازی جذابی باشــد، هم سپاهان و هم پرسپولیس جزو تیم های مدعی در لیگ و 
جام حذفی هســتند. با این قرعه جذابیت های فوتبال بیشــتر می شود و امیدوارم 
بــازی خوبی باشــد. طبیعتــاً کوتاه ترین راه بــرای قهرمانی در جــام حذفی همین 
مسابقات است. ضمن احترامی که برای سپاهان قائلیم، غیر از این مسابقه برای 

قهرمانی محکوم به برد در تمام بازی ها هستیم.«
او در مــورد جــذب پریــرا، مهاجم برزیلی و فســخ قــرارداد با ســیامک نعمتی 
گفت: »نامش را نمی دانم! با جدایی لوکادیا و اتفاقی که افتاد کادرفنی در پســت 
مهاجم احساس نیاز کرده و در حال انجام کارهای جذب این بازیکن هستیم. کار 
فســخ قرارداد با نعمتی هم در حال انجام اســت. ظرف چند روز آینده مشخص 
می شود.«معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس در خصوص اینکه شکایت از لوکادیا 
به کجا رسید، عنوان کرد: »بخش حقوقی و روابط بین الملل یک سری مستندات 

را آماده می کنند و به محض اینکه آماده شد این کار هم آغاز می شود.«

بدون بلیت به ورزشگاه نروید
نخستین جلسه کارگروه فرهنگی و ساماندهی هواداران فوتبال برگزار شد و حاضرین 
در جلســه ضمــن بیان نظرات خــود، پیشــنهادها و راهکارهایــی برای برگــزاری بهتر 
مســابقات با حضور تماشاگران مطرح کردند. مهم ترین مصوباتی که در این نشست 
به تصویب رســید، عبارت اســت از: »کانون های هواداری باشــگاه ها مسئولیت اصلی 
نظــم دهی و ســاماندهی تماشــاگران را برعهده خواهند داشــت، حضور تماشــاگران 
در ورزشــگاه ها فقــط بــا خریــد بلیت، اســتقرار تماشــاگران روی صندلی های شــماره 
دار ورزشــگاه، بلیت های فروخته شــده قابل واگذاری نیســت، باشــگاه های استقلال و 
پرســپولیس مدارک مشــوقین خود را برای صدور آی دی کارت به فدراســیون فوتبال 
و واحد فرهنگی ســازمان لیگ اعلام کنند، با توجه به مهیا نبودن زیر ســاخت ها برای 
حضور بانوان در ورزشگاه ها شرایط لازم برای حضور بانوان در مسابقات آینده فراهم 

شود، تدوین منشورهای اخلاقی و آیین نامه های مشخص برای هواداران.«

تیراندازهــای  از  تجلیــل  مراســم 
مــدال آور مســابقات قهرمانی جهان 
هانیــه  از  تجلیــل  همچنیــن  و  مصــر 
ایرانــی  ورزشــکار  اولیــن  رســتمیان، 
کــه موفق به کســب ســهمیه المپیک 
۲۰۲۴ شده است، دیروز در فدراسیون 
تیرانــدازی برگــزار شــد و همزمــان با 
مراســم تجلیل، ســید حمید سجادی 
وزیــر ورزش و جوانــان نیــز، از محــل 
تیرانــدازی  ملــی  تیم هــای  تمریــن 
بازدیــد کــرد. در این بازدیــد برخی از 
ملی پوشــان تفنــگ و تپانچــه پنج تیر 
زدند کــه در پایان این مســابقه ثمین 
غلامــی، ابوالفضــل نعمتــی و ســاینا 
تیمــوری در بخش تفنگ اول تا ســوم 
شدند. جواد فروغی در بخش تپانچه 
اول و رســول عفتی، هانیه رستمیان و 
حســین ظفرجعفرزاده مشــترکاً دوم 

شدند.
ایــن  حاشــیه  در  ســجادی 
یکــی  »تیرانــدازی  گفــت:  مراســم 
در  رشته هاســت.  پرمدال تریــن   از 
بازی هــای آســیایی، می بینیــم چقدر 
رشــته ها متنوع اســت. همه روز به روز 
در حال تکامل هســتند. ما هم تلاش 
می کنیم آنچه از دست مان برمی آید، 
انجــام دهیــم. بعــد از کرونــا، چــراغ 
انتظــار  و  ورزش کشــور روشــن شــده 
می رود بهتر از این هم شــود. سهمیه 
جهانــی رده هــای ســنی مختلــف در 
هندبــال بــه دســت آمــده اســت. در 
زده  خوبــی  رکوردهــای  دوومیدانــی 
والیبــال،  فوتبــال،  در  اســت.  شــده 
بســکتبال و وزنه بــرداری بــا بضاعتی 
کــه وجــود دارد، اتفاقــات خوبی رقم 

خورده است.«
 ۹۲ ســال  »در  داد:  ادامــه  او 
تغییراتی در رشــته وزنه بــرداری رقم 
خــورد و در ســال ۹۴ تیــم ملــی زنــان 
دنیــا  قهرمــان  اکنــون  امــا  نداشــتیم 
هســتیم. یکــی از خبرهــای خوب هم 
در المپیــک مــدال طــلای تیراندازی 
بود. من همه اخبار را تا پاســی از شب 

مــرور می کنم و صبح زود هــم باز کار 
را شــروع می کنیــم. اینهــا را گفتیم که 
درهــای موفقیت بــاز شــود. در کمال 
تواضع و فروتنی به شــما می گویم به 
عنــوان خــادم ورزش کشــور، من یک 
ورزشــکار بــودم. موفقیــت در دوره ما 
یــک  و  نیــاز نداشــت  ادوات خاصــی 
کتــاب خــوب می خواســت. ۱۷ ســال 
عضــو تیــم ملــی دوومیدانــی بــودم. 
اردویی نرفتم که از قبل برای مان یک 
اتوبوس آمــاده کرده باشــند. بهترین 
اردوی مــا در آلمان بود که با اتوبوس 
شــهری جابه جــا می شــدیم. مــا هــم 
بضاعــت مالی نداشــتیم ولی مدال و 

افتخار کسب شده است.«
وزیــر ورزش و جوانان یادآور شــد: 
وزارت ورزش(  )از مدیــران  »رغبتــی 
رقمی را به عنوان بودجه مطرح کرده 
کــه می خواهــم دربــاره آن صحبــت 
کنــم. مــا مشــکلات را درک  می کنیــم 
امــا رقمی که عربســتان برای ۲ ســال 
با رونالدو قرارداد بســته، ۲۰۰ میلیون 
درصــدی   ۱۰۰ بودجــه  اســت.  یــورو 
دولــت را بــا تبصــره ۱۴ جمع بســتیم 
کــه این دو با هــم ۵۵۰ میلیارد تومان 
بــرای همه فدراســیون ها می شــود. با 
ارز نیمایــی ۲۸ هــزار و 5۰۰ تومانــی 
زیــر ۲۰ میلیــون دلار در می آید. همه 
دلار  میلیــون   ۲۰ مــا  فدراســیون های 

دارنــد امــا یــک ورزشــکار خارجی ۸۰ 
دارد.  هزینــه  ســال  در  یــورو  میلیــون 
ایــن مســأله را صرفــاً جهت مقایســه 
می گویــم چــون در این صــورت من و 
فروغــی )تیرانــداز قهرمــان المپیک( 
باید مأیوس می شــدیم امــا برعکس 
آن رخ می دهــد. کشــوری بــا انبوهــی 
از برنامه هــا داریــم و در حــال تحــول 
هســتیم. اســم هر رویداد ورزشــی که 
باشــیم.  پیــروز  می خواهیــم  می آیــد 
نمی خواهیم باعث ناامیدی شــویم و 
می خواهیم انــرژی بگیریم. من دنده 

معکوس کشیدم که قوی تر شوم.«
ســجادی اظهار داشــت: »شــرایط 
طوری اســت کــه بایــد از این شــرایط 
وارد  فشــنگ  کنیــم.  عبــور  موقــت 
نمی شــود چــون تحریــم ظالمانــه در 
پیش داریــم. امیدوارم ورزشــکاران و 
کادر فنی ما را درک کنید. این حرف ها 
بــرای مــا جدیــد نیســت. هر شــهری 
کــه مــی روم، فــارغ از پربضاعــت یــا 
کم بضاعت، برخوردار یا کم برخوردار 
خواسته هایی دارند که به حق است.«
وزیر ورزش و جوانان گفت: »به ما 
اعتماد داشته باشید و امیدوار باشید. 
۷۵۰ میلیارد تومــان وزارت پول دارد 
کــه بخشــی از آن را بــه فدراســیون ها 
 ۵۵۰ فدراســیون ها  همــه  دادیــم. 
میلیــارد تومــان بودجــه دارنــد. ایــن 

رئیــس  دبیــر،  نیســت.  کافــی  مبلــغ 
فدراســیون کشــتی گفتــه بالــغ بــر۱۰۰ 
میلیارد تومان باید خرج شود تا مدال 
بگیرنــد. تیراندازی هم همین بودجه 
را می خواهد. وظیفه ما است که اینها 
را بررسی کنیم. این مشکلات در همه 
ورزش ها اســت. ورزشــکار می گوید به 
من صبحانه، ناهار و شام برسان، من 
سهمیه مسابقات جهانی را می گیرم. 
یــک دونــده می گویــد به مــن فضای 
پرتاب بده، پرتابگــر تحویل می دهم. 
ایــن  داریــم.  خوبــی  اســتعدادهای 
مســأله برای مــا حائز اهمیت اســت. 
تأمیــن حداقل ها و لبــاس، وظیفه ما 
اســت. ما شــنیدیم و ســعی می کنیم 

بهتر از گذشته شود.«
چنــد  شــکایت  دربــاره  ســجادی 
خانواده به حراست اداره کل ورزش و 
جوانان اســتان خراسان رضوی مبنی 
کــودکان در مدرســه  بــه  بــر تعــرض 
فوتبــال چنین نظــر داد: »موضوع آن 
طور که گفته شــد، نبود و بزرگ نمایی 
شــده است. هنوز چیزی ثابت نشده و 
تنهــا ۲ یا ۳ مــورد به حراســت وزارت 
شــده  داده  اطــلاع  جوانــان  و  ورزش 
اســت. هنوز چیزی ثابت نشده است. 
پیگیــری می شــود کــه ببینیــم اصــل 
موضــوع چــه بــود. اصل قضیــه برای 
اصلاحــات مهــم اســت. شــخصاً این 

موضوع را پیگیری می کنم.«
او دربــاره انتخــاب ســرمربی تیــم 
ملــی فوتبال و دخالــت وزارت ورزش 
در ایــن بــاره عنــوان کــرد: »دخالــت 
نمی کنیــم. مــا طبــق قانــون وظایــف 
بــه فدراســیون  نظارتــی دارم. کســی 
فوتبال پیشنهاد کرده بود که سرمربی 
تیم ملی را به طور موقت از لیگ برتر 
ایران انتخــاب کنند تا بعداً ســرمربی 
نهایــی مشــخص شــود کــه  آنهــا هــم 

قبول نکردند.«
وزیــر ورزش در واکنش به اینکه آیا 
ایــن مصــداق دخالت در فدراســیون 

فوتبال نیست، گفت: »خیر.«

بازیکنــی  درخشــش  جیــرودی/  حامــد 
ترکیــب  در  عمــری  محمــد  ماننــد 
اخیــر  هفته هــای  در  پرســپولیس 
لیگ برتر، بازهم این ســؤال را در اذهان 
ایجــاد کرده کــه چرا در فوتبــال ایران به 
بازیکنــان جوان کــه در رده هــای پایه ای 
داده  چندانــی  بهــای  دارنــد،  حضــور 
نمی شود. این در حالی است که فوتبال 
پایــه، موضوعــی اســت که بیــش از صد 
ســال اســت بحث آن در جهــان مطرح 
شــده و در نیم قرن گذشته هم بسیاری 
اهمیــت  بــه  دنیــا  فوتبــال  تیم هــای  از 
پایه گــذاران  از  یکــی  برده انــد.  پــی  آن 
رسیدگی به فوتبال پایه، باشگاه آژاکس 
بــود که آکادمی جوانان خود را در ســال 
۱۹۰۰ تأســیس کــرد و ســال ها و تا امروز، 
بازیکنان مختلفی را به تیم های اروپایی 
معرفــی کرده اســت که بســیاری از آنها 
به ســتاره های بزرگی تبدیل شده اند. در 
ســال ۱۹66 هم مؤسســه اســتعدادیابی 
باشــگاه  مســتعد  بازیکنــان  پــرورش  و 
فوتبال بارســلونا به نام لاماسیا تأسیس 
شــد و از ســال ۱۹۷۹ بــا پیشــنهاد یوهان 
کرایــف فعالیت خــود را به عنوان مکان 
پرورش بازیکنان جوان و مستعد خارج 
از شــهر بارســلونا آغاز کرد. این آکادمی 
بازیکنان زیادی را پرورش داد و معرفی 
کرد کــه مشــهورترین آنها لیونل مســی 
اســت. از سال ۱۹۷۹ تا ۲۰۰۹، ۴۴۰ جوان 
خانــه و خانواده خــود را برای اقامت در 
ایــن آکادمی ترک کرد نــد. حدود نیمی 
از آنهــا از کاتالونیا و بقیه از مناطق دیگر 
پادشــاهی اســپانیا و خــارج از آن بودند. 
در این شــرایط، خبرنــگار دیلی تلگراف 
گزارش داد لاماســیا، جایگزین آکادمی 
افســانه ای آژاکس به عنوان اصلی ترین 

خط تولید فوتبال شده  است.
ë تیم های پایه ایران؛ از شاهین تا فولاد

فوتبــال در ایــران هــم اگر چــه برای 
نخســتین بار در مسجدســلیمان و سال 
۱۲۷۸ آغــاز شــد ولی بازیکنــان فوتبال 
بــه  صــورت آکادمیــک  در آن ســال ها 
رشــد نمی کردنــد و تنهــا بــا اســتعداد 
فوتبــال  تیم هــای  از  ســر  ذاتی شــان 
درمی آوردنــد. در خــرداد ۱۳۲۱ عباس 
اکرامــی، دیــوان حافظ را بــاز کرد و این 
شــعر را دید: »در هوا چنــد معلق زنی 

و جلــوه کنــی، ای کبوتــر نگــران بــاش 
که شــاهین آمــد« از ایــن رو باشــگاهی 
را کــه با کمــک جوانــان دانشــجو بنیاد 
گذاشــته بود، شــاهین نــام نهــاد. او که 
یــک آمــوزگار بــود، باشــگاه را بــا یاری 
شماری از جوانان دانشجو با شعار اول 
اخــلاق، دوم درس، ســوم ورزش برپــا 
کــرده بــود. شــاهین در دهه هــای ۳۰ و 
4۰ خورشــیدی یکــی از نیرومندترین و 
مهم تریــن تیم هــای فوتبال ایــران بود 
کــه تیم هــای فوتبــال این باشــگاه پس 
از چنــدی بــه ۳ تیــم شــاهین، عقاب و 
شــهباز افزایــش یافــت. بازیکنــان این 
را دانش آمــوزان دبیرســتان ها  تیم هــا 
تشــکیل می دادند. این باشگاه در دهه 
۱۳۲۰ تیم هــای پایه فوتبال نیز داشــت 
و توانســت بازیکنان بزرگی مانند پرویز 
دهداری، امیرمسعود برومند، همایون 
بهــزادی، حبیــب محقــق زاده، جعفــر 
کاشــانی، حمیــد شــیرزادگان، حســین 
کلانی و بسیاری دیگر را که در تیم ملی 
بازی کردند، به فوتبال ایران بشناساند 

و در ادامــه نیــز تیم های دیگر 
از  اســتفاده  بــه  ایــران   فوتبــال 

بازیکنــان جــوان روآوردنــد کــه از 
میــان آنهــا می تــوان بــه باشــگاه 
راه آهــن اشــاره کرد کــه آن  هم در 
زیــادی  بازیکنــان  و6۰   5۰ دهــه 
را تحویــل فوتبــال تهــران و ایــران 
داد. در ســال های پــس از انقــلاب 
هــم اســتفاده از بازیکنــان جــوان 
ادامــه پیدا کرد ولــی این موضوع 
و  علمــی  صــورت  بــه   چنــدان 
آکادمیک نبود و تنها چند باشگاه 

بودنــد که تیم های پایــه ای قدرتمندی 
داشــتند کــه نمونه آنهــا باشــگاه پاس 
تهــران بــود؛ باشــگاهی که اگرچــه تیم 
بزرگســالانش منحل شــد اما همچنان 
در رده تیم هــای پایه فعال اســت و در 
لیگ فوتبال امیدهای تهران تیم دارد. 
همچنیــن در ســال های دهــه 6۰ و۷۰ 
شمســی، تیم هــای پایــه ای بانک ملی 
بازیکنــان  و  داشــتند  زیــادی  فعالیــت 
مختلفــی ماننــد مجیــد نامجومطلق، 
و  مهدوی کیــا  مهــدی  یاریــار،  حســین 
زنده یــاد علــی انصاریــان از بانک ملی 
رشــد و معرفــی شــدند. از اوایــل دهــه 
فوتبــال  آکادمــی   ۱۳۷۹ ســال  و   ۸۰
باشــگاه فولاد با هدف کشــف و پرورش 
جوانــان مســتعد خوزســتانی تأســیس 
شــد. هم اکنــون آکادمی فــولاد بیش از 
۴۰۰ بازیکــن و ۳۴ مربــی در رده هــای 
مختلــف پایــه دارد. از محصــولات این 
آکادمــی می تــوان بــه بازیکنانــی چون 
ایمــان مبعلی، اســماعیل شــریفات و 

کاوه رضایی اشاره کرد.

ë  چه تیم هایی در لیگ های پایه نماینده
دارند؟

تیم هــای  وضعیــت  بــه  نگاهــی 
لیگ برتــری در رده هــای پایــه، آمارهای 
جالبــی را نشــان می دهــد. در لیگ برتــر 
امیدهای کشــور؛ ملوان، مس رفسنجان، 
نســاجی،  مس کرمــان،  ذوب آهــن، 
فــولاد، صنعت نفــت، آلومینیــوم، نفت 
مسجدسلیمان و تراکتور حضور دارند تا 
۱۰ تیم از ۱6 تیم لیگ برتری بزرگســالان 
در لیــگ امیدهــای کشــور تیــم داشــته 
باشــند. در لیگ برتــر جوانــان کشــور نیز 
نســاجی،  مس کرمــان،  فــولاد،  ملــوان، 
گل گهــر، تراکتــور، ســپاهان و ذوب آهــن 
لیگ برتــری  تیــم   ۸ تــا  دارنــد  حضــور 
تیــم  هــم  جوانــان  رده  در  بزرگســالان 
لیگ برتــری داشــته باشــند. در لیگ برتر 
نوجوانان کــه در 4 گروه برگزار می شــود، 
فولاد، ذوب آهن، ســپاهان، مس کرمان، 
تراکتــور و ملــوان 6 تیمــی هســتند کــه 
نماینــده دارنــد و در لیگ برتــر نونهالان 
کشــور کــه در 4 گــروه برگزار می شــود، 5 

تیــم فــولاد، ســپاهان، مس رفســنجان، 
مس کرمان و ملوان فعالیت می کنند.

ë حضور پررنگ ملوان و مس کرمان
بررســی جزئی تــر فعالیــت تیم هــای 
نشــان  پایــه  رده هــای  در  لیگ برتــری 
فــولاد، ملــوان و  تیــم  تنهــا ۳  می دهــد 
مس کرمــان در همه رده هــای نونهالان، 
نوجوانــان، جوانــان ، امیــد و بزرگســالان 
در لیگ برتر کشــور حضــور دارند. جالب 
ایــن  در  مس کرمــان  و  ملــوان  اینکــه 
فصل بــه بیســت و دومین دوره لیگ برتر 
ســعید  کرده انــد.  صعــود  بزرگســالان 
قرایی مدیر رســانه ای مس کرمان درباره 
وضعیت تیم های پایه ای این باشــگاه به 
خبرنــگار »ایــران« گفت: »باشــگاه مس 
در چند ســال اخیر ســرمایه گذاری خوبی 
روی تیم هــای پایه انجــام داده و در حال 
حاضــر در همــه رده هــا در لیگ برتر تیم 
داریم. در این مدت ســعی کرده ایم روی 
بازیکنان بومی و بازیکنان دیگر از اســتان 
کرمان تمرکز کنیم. در لیگ برتر امسال از 
بازیکنان کرمانی مانند ســامان تورانیان، 
عســگری،  امیرحســین  تهامــی،  علــی 
محمد امیــن  ماهانــی،  خلیلــی  علــی 
کاظمیــان، عرفــان رشــیدی و همچنیــن 
آرمان شهداد نژاد دروازه بان مان که اهل 
جیرفــت اســت، در مســابقات مختلــف 
رده هــای  بازیکنــان  کرده ایــم.  اســتفاده 
و  دارنــد  خوابــگاه  مس کرمــان  ســنی 

بردهــای  بابــت  آنهــا  بــه 

ارزشــمند پاداش داده می شــود ولی 
بازیکنــان تیــم امید حقــوق می گیرند 
و بهترین های شــان به تیم بزرگســالان 
منتقــل می شــوند و بازیکنــان دیگــر نیز 
پس از رده ســنی امید بــه تیم های دیگر 
منتقــل می شــوند. ضمــن اینکــه فــرزاد 
حسین خانی ســرمربی مان هم کاپیتان 
پیشــین مس و یک مربی بومی اســت.« 
همچنین میثم شــاهین مدیر رسانه ای 
ایــن  پایــه ای  تیم هــای  ملــوان دربــاره 
باشــگاه چنین توضیــح داد: »ملوان در 
طول ســال ها همیشــه تیم های پایه ای 

خوبــی داشــته ولــی در چنــد ســال اخیر 
آنها وضعیت نامناسبی پیدا کرده بودند 
امــا از وقتی آقــای پژمان نــوری به عنوان 
مدیرعامــل و آقای مازیــار زارع به عنوان 
ســرمربی ملوان انتخاب شــدند، شرایط 
بهتر شــد. در حال حاضــر از بازیکنانی از 
اســتان گیلان مانند پرهــام صیاد برهانی 
ارســلان  و  انبســاطی  محســن  )انزلــی(، 
تفضلی )رشت(، پرهام موقری )خمام( 
و ســهیل فداکار کســمایی )صومعه سرا( 
در بازی هــای ملــوان اســتفاده کرده ایم و 
۲ بازیکــن انزلی چی از رده ســنی جوانان 
بــه نام های محمدرضا بردبار و محســن 
علافــی هــم بــه تیــم بزرگســالان منتقل 

شده اند.«
ë  چرا استقلال و پرسپولیس لیگ برتری

نیستند؟
اما ســؤالی که در این بین وجود دارد 
این اســت که چرا استقلال و پرسپولیس 
مطــرح  و  پرطرفــدار  تیــم   ۲ به عنــوان 
فوتبــال ایران، در لیگ هــای برتر پایه ای 
تیم هــای  ســرخابی ها  ندارنــد.  حضــور 
پایــه ای دارنــد اما ایــن تیم هــا خروجی 
چندانی نداشته و ممکن است تنها یکی 
دو بازیکن از آنها به تیم های بزرگسالان 
ایــن دو باشــگاه منتقــل شــوند. ایــن در 
حالی اســت که اســتقلال و پرســپولیس 
نقل وانتقــالات  فصــل  در  همــواره 
بیشــترین خریــد را انجــام می دهنــد که 
باعث می شود هزینه های میلیاردی 
زیــادی متحمــل شــوند. البتــه در 
هــم  مربیــان  نقــش  بیــن  ایــن 
اســت.  تعیین کننــده  بســیار 
در ایــن ســال ها علــی دایی در 
پرســپولیس بــه بازیکنــان جوان 
و گمنــام بها داد که نتیجه آن ســتاره 
شــدن بازیکنانی مانند مهــدی طارمی، 
احمــد نوراللهــی و امیــد عالیشــاه بــود. 
در اســتقلال هــم فرهــاد مجیدی فصل 
ایــن رویــه را در پیــش گرفــت  گذشــته 
و باعــث چهــره شــدن بازیکنــی ماننــد 
امیرحســین حسین زاده شــد و امیرعلی 
صادقی هم حالا به تیم ملی بزرگسالان 
دعوت شــده است. با این حال روند کند 
اســت و بــه طــور مثــال از بیــن بازیکنان 
در  عمــری  تنهــا  پرســپولیس،  جــوان 

ترکیب این تیم به میدان رفته است.

ماجرای مدرسه فوتبال بزرگ نمایی شده است

سجادی: دستمزد رونالدو چند برابر بودجه ورزش ایران است
به فدراسیون فوتبال پیشنهاد شده که سرمربی تیم ملی به طور موقت از لیگ برتر انتخاب شود که قبول نکردند

»ایران« وضعیت تیم های پایه ای لیگ برتری را بررسی می کند

فقر سرخابی ها در ستاره سازی
قنبرزاده: زیرساخت های ورود بانوان به ورزشگاه آماده نیست

بخش زیادی از بدهی استقلال به باشگاه ها است
جلســه کارگروه ستاد فرهنگی و ســاماندهی هواداران برای ورود تماشاگران 
به ورزشــگاه ها دیروز برگزار شــد و منصور قنبرزاده، نایب رئیس فدراســیون 
فوتبــال در خصــوص این جلســه اظهار داشــت: »با تمهیــدات و هماهنگی 
مراجــع ذیربــط، از ایــن هفته بازی ها با حضور تماشــاگران برگزار می شــود. 
ورزشــگاه های مــا بایــد شــرایط بهتــری در ســرویس های بهداشــتی و کلیــه 
مســائلی که برای ورزشــگاه اســتاندارد هســتند، داشته باشــند. ورزشگاه ها و 
باشــگاه هایی که این اســتاندارد را دارند از این هفته مسابقاتشان با تماشاگر 
برگــزار می شــود.«او در مــورد درصــد حضــور تماشــاگران و حضــور زنان در 
ورزشــگاه ها، گفــت: »درصــد حضور تماشــاگران به وضعیت هر باشــگاه بر 
می گردد. به عنوان مثال ورزشــگاه آزادی که میزبان بازی اســتقلال و ملوان 
اســت حــدوداً ۳۰ درصد ظرفیت را خواهد داشــت. بــه علت های مختلف، 
مخصوصــاً طبقــه دوم که در دســت تعمیر و بازســازی اســت. ورزشــگاه در 
دست مرمت است. به صورت کلی از نظر AFC  و فیفا هم یکی از موارد این 
اســت که زیرســاخت برای حضور بانوان آماده شــود. زیرســاخت هایی که با 
فرهنگ عمومی ما هماهنگی داشته باشد. فعلًا آقایان هستند و امیدواریم 
در مسیر به شکلی برویم که بانوان عزیز هم بتوانند از این خدمات استفاده 
کنند.«عضو هیأت رئیســه ســازمان لیگ در مورد بدهی باشــگاه استقلال به 
این ســازمان بابــت تبلیغات محیطی، بیــان کرد: »مدیریت جدید باشــگاه 
اســتقلال و علــی فتــح الله زاده نهایت همــکاری را با فدراســیون و ســازمان 
لیگ داشــتند. این موضــوع هم قراردادی با مدیریت قبلی و ســازمان لیگ 
بــه نیابت از باشــگاه ها بــوده، حــدود ۸۰ درصد این مبلغ بر اســاس فرمول 
مصــوب مربــوط بــه باشــگاه ها و هیأت هــای فوتبــال اســتانی اســت. کمیته 
وضعیــت به عنــوان مرجــع دارای صلاحیــت رأی را صــادر کــرده، توســط 
دبیــرکل هــم به مبادی ذیربط ابلاغ شــده اســت. ســیکل حقوقــی و قانونی 
خودش را طی می کند. تلاش می کنیم تعاملی شــود و اســتقلال این بدهی 

را بدهد. عمده این بدهی به باشگاه ها است نه سازمان لیگ.«
قنبــرزاده همچنیــن در مــورد پرونــده مدرســه فوتبال در مشــهد، گفت: 
»این موضوع باید به کمیته اخلاق برود و بررســی شــده و مســتندات گرفته 
شود. نباید به این موضوع دامن بزنیم با اینکه موضوع مهمی است. اجازه 
بدهیم کمیته اخلاق و نهادهای نظارتی مثل دادســتانی بررســی کنند آنها 
نتیجــه کار را اعــلام مــی کنند. مــا اطلاعاتی نداریم. بر اســاس یــک توئیت 
نمی توانــم اظهارنظر کنم. هنوز نمی دانیم تخلفی صورت گرفته یا خیر. در 
کمیتــه اخــلاق 5 قاضی با تجربه کشــور حضور دارند و آنها بــه عنوان مقام 

قضایی بررسی می کنند. اگر فردی تخلف کرده باشد رأی می دهند.«

اختلاف پرسپولیس و نعمتی برای فسخ قرارداد

پاکدل به تراکتور پیوست
پــس از پایــان نیم فصل اول لیگ برتر، پرســپولیس بــا ۲ بازیکن خود قطع 
همکاری کرد که یکی از آنها، حامد پاکدل بود، مهاجمی که در ابتدای لیگ 
بیســت و یکم از آلومینیوم به جمع سرخپوشــان پایتخت پیوست و با اینکه 
فصل گذشته روند گلزنی موفقی را در پرسپولیس پشت سر گذاشته بود، در 
ادامه با بدشانسی بزرگی در جریان تمرینات مواجه شد و با مصدومیتی که 
گریبانش را گرفت، مدتی دور از تمرینات و ترکیب این تیم بود. او در ادامه 
برای دســتیابی به جایگاه ثابت و فرصت حضور در ترکیب این تیم با مانع 
بزرگــی مواجه شــد و بــا خرید یورگن لوکادیا و ســپس شــیخ دیاباته ترافیک 
بزرگی در خط حمله شکل گرفت، اتفاقی که پاکدل را کاملًا از ترکیب اصلی 
دور و فرصت های کوتاهی را نصیب او کرد. پاکدل که تصور می شــد با توجه 
بــه جدایی لوکادیا در نیم فصل دوم بتواند جایگاه خود را در تیم یحیی گل 
محمــدی پیدا کند، با تصمیم ناگهانی ســرمربی سرخپوشــان مواجه شــد و 
جدایــی از ایــن تیم را در پیــش گرفت. پاکدل بــا توجه به پیشــنهادهایی که 
بــه  تراکتــور  بــا  داشــت، 
و   یافــت  دســت  توافــق 
دیروز نیــز قــرارداد یک و 
نیم ســاله خــود را بــا این 
تیــم بــه امضــا رســاند تــا 
رســماً راهی تبریز شــود و 
بــه جمــع شــاگردان پاکو 
خمز اســپانیایی بپیوندد.

یکــی دیگــر از بازیکنانی که بعد از تصمیم گل محمدی از قرمزها جدا شــد، 
ســیامک نعمتی اســت، اما او در حالی قرار اســت بعد از فســخ قراردادش 
بــه تیم دیگــری بپیوندد که در این میــان اختلافاتی وجــود دارد. به گزارش 
ایســنا، باشــگاه پرســپولیس بــه نعمتی اعــلام کرده بــرای جدایی عــلاوه بر 
بخشــش طلب هایــش از این باشــگاه، بایــد ۳ میلیــارد تومان هــم بپردازد 
تــا رضایتنامــه اش صادر شــود اما این درخواســت پرســپولیس بــا مخالفت 
نعمتی روبه رو شــده اســت. نعمتــی از پرســپولیس بابت فصول گذشــته و 
بخشــی از قراردادش تا نیم فصل فعلی، حدود یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
تومــان طلبــکار اســت و بــا احتســاب هزینــه درخواســتی پرســپولیس بابت 
رضایت نامــه حــدود ۴ میلیارد تومان اختلاف دو طرف می شــود و حالا باید 
دید او و مدیران پرسپولیس چگونه توافق می کنند. از فولاد به عنوان یکی از 

تیم های خواهان نعمتی نام برده می شود.

عنایتی در مراسم معارفه اش به عنوان سرمربی نفت مسجدسلیمان:

احتیاج به یک معجزه داریم
رضا عنایتی ســرمربی فصل گذشــته هوادار، حالا به عنوان ســرمربی جدید 
نفت مسجدســلیمان انتخاب شده اســت تا این تیم را از خطر سقوط نجات 
دهــد. عنایتــی پــس از شــرکت در مراســم معارفه خــودش در نفــت گفت: 
»شــرایط ســختی در نیم فصل دوم داریم، برای جذب بازیکن متأســفانه ۳ 
روز بیشــتر فرصت نداریم و دیر اســت. بــا بازیکنانی که مدنظرمان هســتند 
صحبــت کردیم و ان شــاءالله بتوانیم دو ســه نفر از آنها را بــه جمع خودمان 
اضافــه کنیــم.« او ادامــه داد:»تا پایان فصل نقــل و انتقــالات باید تغییرات 
زیادی داشته باشیم و فکر می کنم 6-5 بازیکن به ما اضافه شوند. مجبوریم 
دو ســه نفر را از لیســت خارج و برایشــان آرزوی موفقیت کنیم. می دانم کار 
بســیار ســختی را در لیگ داریم. با بچه ها هم قســم شــدیم تا اتفاق خوبی را 
بــرای مردم مسجدســلیمان که می دانــم تمام زندگی و دلخوشی شــان این 
تیم اســت، رقــم بزنیم. ایــن را درک می کنم که تیم پرهواداری اســت. یکی 
از دلخوشــی های من این اســت که هــواداران به اســتادیوم بیاینــد و بتوانیم 
از وجودشــان اســتفاده کنیــم. نفت مسجدســلیمان درســت یا نادرســت در 
شــرایط ســخت قرار دارد، باید دســت به دست 
هــم بدهیم تا از زمان موجود اســتفاده کنیم. 
هواداران مطمئن باشند من به عنوان مسئول 
کادر فنــی تمــام تلاشــم را بــه کار می گیــرم تا 
ایــن تیم را از این شــرایط خارج کنــم. خودتان 
هم می دانید احتیاج به یک معجزه داریم، ولی 
ان شــاءالله با وجود بچه ها و مدیریت که قول های 
خوبــی داده اند بتوانیــم در پایان فصل یک 
جشن خوب بگیریم. همه هواداران مان 
را دوست دارم و امیدوارم به استادیوم 
بیاینــد و بــه ما انــرژی بدهنــد تا کار 

غیرممکن را ممکن کنیم.«


